
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE LA VILA D’ARGENTONA 

CELEBRADA EL DIA 21 DE GENER DE 2016 AL SALÓ DE PEDRA 

 

Assistents:  

President: Eudald Calvo Català  

 

Regidor encarregat de l’àmbit de participació ciutadana:  

 

Sr. Guillem Saleta Perejoan 

 

 Representants d’entitats culturals: 

   

1. Sr. Nil Teixidó Devesa, Garrinada 

2. Sr. Carles Ligos Masafrets, Diables d’Argentona (arriba a les 20,05) 

3. Sra. Maite Gil, Amics del Pubillatge 

 

Representants d’entitats esportives: 

 

Representants d’entitats socials i cíviques: 

 

1. Sr. Josep Anton Capdevila Morell, AAVV Argentona 

2. Sr. Lluís Mas, Natura 

 

 Representants d’entitats solidàries:  

 

 Representant d’entitats d’activitats econòmiques: 

 

1. Sra. Lia Ximenes, en representació d’Argentona es mou  
(arriba a les 19,45 h) 

 

Persones inscrites al Registre Ciutadà escollides aleatòriament a través 

d’un sorteig: 

 

1. Sra. Maria Teresa Ferrer 

2. Sr. Josep Ma. Esteve Sorigué (marxa a les 21h) 

3. Sr. Eduard Dorda Ventura 

4. Sr. Francesc Alsina Castells 

5. Sr. Salvador Pascual Bruguera 

6. Sr. Daniel Rus Parera (arriba a les 19,50 h) 

 

 Representants de cada Consell Municipal Sectorial:  

 

1. Sr. Pep Fité i Roure, representant del Consell de Cultura, a proposta 

del mateix consell 

2. Sr. Ricardo Fernández Vidal, representant del Consell d’Esports, a 

proposta del mateix consell.  



 

 Regidors de cada grup municipal a proposta del portaveu del grup: 

 

1. Sr. Arnau Aymerich Casas, en qualitat de regidor del grup municipal de la 

Candidatura d’Unitat Popular 

2. Sr. Josep Pena, en qualitat de representant del grup municipal ERC (arriba a 

les 21h.) 

3. Sra. Isa Sunyer Marfà, en qualitat de representant del grup municipal ICV 

4. Sr. Xavier Collet Diví, en qualitat de regidor del grup municipal Tots per 

Argentona 

 

Excusen la seva assistència: 

- Sra. Montserrat Terricabras, Comissió Voluntaris Festes 

- Sr. Joan Puyo Gatius, Handbol Laietà 

- Sra. Lourdes Blanco Seguí, Caritas  

- Sr. Ramiro Tomé Conejo 

-  

Assisteixen també l’Eloi Campos i l’Albert Vila Calvo, com a ciutadans interessats. 

 

Assisteix també, amb veu i sense vot, el tècnic de Participació Ciutadana, Sr. Sergi 

Fernández Maraver.  

 

Actua com a Secretària delegada la Sra. Carme Ruano de la Torre. 

 

Existint el quòrum de constitució que estableix l’article 89 del Reglament Orgànic 

Municipal, a les 19 hores i 35 minuts del vespre, el president obre la sessió d’acord 

amb l’ordre del dia establert. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió de data 22 d’octubre de 2015 

S’aprova per part de tots els presents. 

 

2. Ratificació d’en Lluís Mas com a vicepresident en representació del Consell 

de Patrimoni i la resta de membres del Consell de la Vila i la Comissió 

permanent 

En Guillem Saleta explica com ha quedat determinat el nomenament com a 

vicepresident d’en Lluís Mas en el si del Consell i com a president de la Comissió 

Permanent: en causar baixa el membre del Consell de Patrimoni queda substituït 

per en Lluís Mas. 

D’altra banda s’informa que s’han produït 2 baixes de persones inscrites al Registre 

Ciutadà (Manel Pérez i Pere Sánchez) i això provoca que les dues persones 

suplents que hi consten (Josep Espígul i Manel Cruz) passen a formar part 

integrant com a membres del Consell de la Vila. Per tant, d’acord amb l’ordre 

establert es proposa a dues persones del Consell de la Vila (presents a la sala) si 

volen passar a formar part de la Comissió Permanent (Salvador Pascual i Ma. 

Teresa Ferrer) cosa que accepten. 



Per tant queda ratificat en Lluís Mas com a vicepresident del Consell de la Vila 

(president de la Comissió permanent) i en Salvador Pascual i Ma. Teresa Ferrer 

com a membres de la Comissió permanent. 

 

3. Pla de foment de l’associacionisme 

L’alcalde introdueix el tema en base a la informació escrita que s’ha lliurat i que en 

Guillem Saleta amplia: 

 

“L’Ajuntament, amb el suport de la Diputació de Barcelona, està elaborant un pla de 

foment de l’associacionisme local. Després d’una primera fase d’entrevistes i recollida 

d’informació amb tècnics municipals i representants polítics, s’ha programat una sessió 

amb les entitats i associacions locals, a més de tots aquells membres del Consell de la 

Vila que hi estiguin interessats, per tal de recollir les seves necessitats i inquietuds, així 

com la relació de les entitats amb l’Ajuntament. 

Dates 

 Sessions programades per a les entitats. S’han previst tres possibles dates. 10 de 

febrer (20 hores), 13 de febrer (10 hores) i 16 de febrer (18 hores). 

 

 Sessió per a membres del Consell de la Vila: 11 de febrer 19:30 hores. 

Totes les sessions es faran al saló de plens” 

 

En Lluís Mas demana si es faran convocatòries a les entitats i se li respon que si. 

En Josep Ma. Esteve demana que què és el que es pretén aconseguir. Li respon en 

Guillem Saleta que afavorir la millora de relacions entre entitats i millorar la 

participació. L’alcalde afegeix que també es vol aconseguir acompanyar a les 

entitats en la redacció de projectes i justificació de subvencions.  

 

4.  Ampliació sistema recollida porta a porta  

En Guillem explica la informació donada: 

 

“L’Ajuntament ha distribuït un díptic informatiu al barri del Cros i durant pel primer 

trimestre el farà arribar a les urbanitzacions que implantaran el sistema de recollida 

porta a porta. 

 

El proper 28 de gener l’Ajuntament ha programat una reunió amb l’associació de veïns i 

presidents d’escala del barri del Cros per consensuar el procés de participació de la 

implantació del sistema de recollida porta a porta. 

 

El 14 de febrer es farà un acte públic de presentació a tots els veïns i veïnes a la plaça 

de Sant Miquel del Cros, que s’acompanyarà d’un inflable i activitats per als més petits. 

 

El procés de participació pretén acordar amb els veïns, entitats i comerços el model de 

recollida porta a porta que millor s’adapti a la situació i necessitats del barri del Cros i 

les urbanitzacions.” 

Continua explicant el model que es vol seguir: 1) els suports a les parets (a imitació 

del sistema basc, amb penjadors); 2) cubell gran (on tothom deixa la seva bossa) 



que es posa entremig del blocs cada dia i es treu quan finalitza de la recollida; 3) el 

que es fa servir al nucli urbà, es deixa al portal del bloc un cubell comunitari. A la 

reunió prevista s’acabarà de definir.  

En Ricardo Fernández comenta el tamany dels camions: en Guillem Saleta li respon 

que s’està pensant en camionets petits. En Salvador Bruguera comenta que es 

podria posar contenidor el dia que toqui. Se li respon que no té sentit en el PaP. 

Debat general sobre les idees exposades. 

En Xavier Collet comenta el fulletó que també s’ha repartit , on posa 

“inconvenients”; si hi ha una bona conscienciació = bona conseqüència; proposa 

que s’estudiï molt bé el sistema que s’implanti per problemàtica d’imatge de 

l’ajuntament. 

En Guillem reafirma que seran els veïns i veïnes qui escolliran a la reunió el 

sistema que volen fer i, que a més, es farà una campanya potent de conscienciació. 

La Ma. Teresa Ferrer demana si hi haurà àrea d’emergència. Se li respon que no. 

L’alcalde reflexiona sobre la situació de la possible àrea d’emergència, que seria un 

lloc de pas i podria representar l’àrea d’emergència de tothom, no només de la 

gent d’Argentona. Comenta que la deixalleria mòbil va habitualment al Cros amb 

dies concrets. 

En Xavier Collet proposa de publicar dades de la recollida selectiva actual per 

després de la implantació tenir-ne dades de referència. 

 

5. Línia de bus Argentona-Granollers 

L’alcalde introdueix la informació donada per escrit: 

 

“A finals del 2015 l’Ajuntament va recollir més de 80 enquestes d’usuaris de la línia del 

bus Argentona-Granollers per tal d’elaborar una proposta de millora del servei que es 

traslladarà a la Generalitat. En general els usuaris reclamen major freqüència de 

busos, que s’ajustin als horaris escolars i laborals i que la línia sigui més àgil i redueixi 

el seu recorregut per l’interior dels municipis. 

El passat 12 de gener es va celebrar una trobada entre els Ajuntaments d’Argentona, La 

Roca del Vallès i l’AMTU (Associació de municipis del transport urbà) per tal d’avançar 

en aquesta proposta de millora. També el passat dia 15 la Generalitat va reunir-se amb 

l’Ajuntament d’Argentona i s’ha compromès a realitzar una estudi per a la millora 

global de totes les línies de bus que passen per Argentona. Properament Ajuntament i 

Generalitat abordaran els canvis que a curt termini es puguin implantar en la línia 

Argentona-Granollers.  

Els canvis se centren principalment en ampliar a 4 les anades i tornades, ajustar els 

horaris a les necessitats principalment d’estudiants i treballadors, i la possibilitat de 

prolongar la línia fins a l’estació de rodalies de Granollers.” 

 

Actualment, amb l’ajuda de personal tècnic de l’AMTU s’està fent un estudi de 

millora del servei, que vol dir repensar línies, parades, ... 

En Daniel Rus explica la seva experiència com a usuari, ja que per feina el fa servir 

habitualment. 



En Josep A. Capdevila opina que és bon moment per replantejar de fer nous 

trajectes, p.e. a Barcelona, que altres ajuntaments ho tenen lligat amb els horaris 

dels trens. 

Debat general sobre trajectes actuals i horaris.  

En Lluís Mas opina que s’ha d’incidir en la puntualitat; descans entre serveis i 

marcadors horaris digitals amb informació de possibles retards . 

 

6. Pressupostos participatius 

L’alcalde introdueix el tema que diu que serà important treballar-lo al llarg de l’any. 

En Guillem Saleta comenta que a la Comissió permanent, pràcticament 

monogràfica sobre aquest tema, varen quedar uns punts sense aconseguir l’acord, 

que ara es retornen al Consell de la Vila per decidir que es fa, ja que s’han de posar 

les normes per treballar-hi. Els punts són: 

 

1) Els 500.00 euros previstos en el procés participatiu poden destinar-se a un únic 

projecte? O serà condició indispensable que es destinin a més d’un? 

2) Els regidors poden participar i/o votar en els grups de treball i/o la taula de treball 

que discutirà i faran una selecció de les propostes? 

3) El procés ha de finalitzar necessàriament amb una consulta oberta als veïns i 

veïnes? O dependrà de si la taula de participació final consensua o no una selecció 

de propostes? 

Per tractar del punt 1 s’obre un debat intens on tothom expressa la seva idea: 

millor propostes petites, no tan grosses, com s’han de presentar les propostes, 

com es valoren,... 

Sorgeixen idees que ja es van parlar a la Permanent: millor projectes petits perquè 

els resultats són més ràpids de veure’ls. 

La Lia Ximenes després de reconsiderar el que es va parlar a la Permanent 

considera que són molts diners per a un poble tan petit i pregunta com s’ha arribat 

a aquesta decisió. Li respon l’alcalde dient que és té confiança en el criteri del 

poble, que té un valor afegit que és fer-lo de manera participativa; s’ha arribat  a 

aquesta decisió, de què sigui aquesta xifra tan elevada, perquè el govern fa una 

aposta ferma per la participació, sense oblidar la part positiva que és 

l’aprenentatge de gestió dels diners públics, és un risc que es corre però es té la 

confiança en el procés participatiu.  

Es torna a obrir debat de la manera de presentar els projectes: fer pluja d’idees,... 

L’Eduard Dorda diu que s’ha de ser curós amb els criteris, que s’han de complir i 

lligar-los amb les propostes. 

L’alcalde recupera el tema inicial d’acord dels tres punts pendents. En Lluís Mas 

creu que si hi ha idees que surten i que ja estan pressupostades, millor proposar 

coses noves.  

En Sergi Fernández comenta que el procés assegura un retorn de totes les 

propostes que es presentin. 

Posat a votació el punt 1 es conclou que hi ha 12 persones a favor que sigui un 

procés obert (no importa si hi ha 1 o més propostes guanyadores) i 2 persones 

que volen que hi hagi almenys 2 projectes guanyadors. 

 



Posat a votació el punt 2 es conclou que 10 persones estan a favor que els polítics 

puguin votar, 2 que no i 1 abstenció. 

 

Després d’un intens debat, posat a votació el punt 3 es conclou que 8 persones 

estan a favor de fer consulta final i 4 depèn dels projectes que sorgeixin. 

 

7. Recuperació Consell de Medi Ambient 

En Guillem Saleta explica la informació donada per escrit: 

 

“La regidories de Participació i Medi Ambient volen recuperar el Consell de Medi 

Ambient, òrgan que es va crear a finals dels anys 80 i que en els  darrers anys no s’ha 

convocat ni ha tingut continuïtat. La intenció és impulsar un espai que fomenti el debat 

en assumptes i polítiques mediambientals del municipi. El Consell estaria format per 

entitats vinculades a aquest àmbit, a més de persones interessades a títol individual i 

representants dels grups polítics municipals. El Consell comptaria també amb la 

participació de tècnics municipals i/o convidats que fossin especialistes en els temes 

que es discutissin. 

 

Des de l’àrea de Medi Ambient i Participació Ciutadana s’està elaborant un esborrany 

de reglament de funcionament i objectius que es presentarà més endavant al Consell 

de la Vila, per formar posteriorment el Consell de Medi Ambient. 

 

La voluntat és revitalitzar aquest consell i actualitzar la seva composició, funcionament 

i objectius. Després d’una difusió als mitjans de comunicació locals i contactar amb les 

entitats, han mostrar interès en prendre-hi part un parell de veïns i representants de les 

entitats: Natura, ADF Serra de Marina, Unió de Pagesos, Somni dels Gats i Nadius.” 

 

8. Creació Consell de la Infància 

En Guillem Saleta explica la informació donada per escrit: 

 

“Des de finals del 2015 s’està treballant en la creació del Consell de la Infància 

d’Argentona. Es tracta d’un consell format únicament per nens i nenes, amb la voluntat 

de potenciar una ciutadania avesada a la participació ciutadana des de la infància. 

L’objectiu és donar veu a la infància, escoltar-los, permetent que expressin els seus 

desitjos i necessitats pel que fa a Argentona i que puguin desenvolupar amb el suport 

corresponent cada punt de les propostes consensuades per tal que s’involucrin i 

coneguin tot allò que implica dur a terme un projecte municipal. 

 

L’Ajuntament s’han reunit amb les persones responsables del Consell d’Infància de 

Vilassar de Dalt i tenen previst reunir-se el proper dimarts 26 de gener amb les 

responsables del Consell d’Infància de Cardedeu, tots dos municipis amb un nombre 

d’habitants semblant al d’Argentona. També s’ha reunir amb el Grup de Recerca en 

Educació Moral de la Universitat de Barcelona, amb qui s’està treballant en un possible 

conveni de col•laboració. 

 



Es consensuarà amb els agents implicats el model de Consell d’Infància d’Argentona, i 

caldrà decidir aspectes essencials com l’edat dels nens i nenes que hi participaran (en la 

majoria dels municipis són d’11 i 12 anys) i si provindran només dels centres educatius 

o també de les entitats ciutadanes que treballen amb la infància. 

 

Està previst que el Consell de la Infància d’Argentona es constitueixi entre els propers 

mesos de setembre i octubre, a l’inici del curs 2016-17.” 

 

9. Reforma horària 

En Guillem Saleta explica que, de resultes de l’aprovació de la Moció sobre la 

reforma horària, l’ajuntament està treballant en la possibilitat de crear una 

comissió. 

La Lia Ximenes intervé per comentar que no només s’ha de crear a nivell de 

comerços, s’ha d’involucrar a tota la població, escoles, empreses,.... Comenta que 

s’ha posat en contacte amb “Ara és l’hora” de la Generalitat i estan recollint 

informació, que és molt important crear una comissió amb diferents àmbits. 

En Guillem Saleta demana si algú s’anima a formar part de la comissió.  

La Lia explica que el que es pretén es conciliar la vida laboral amb la familiar; que 

és una feina en cadena i si es va fent progressivament, aconseguirem horaris més 

racionals; que s’està a favor d’una jornada més compactada, no tan intensiva, però 

que tot té els seus matisos. La Comissió es crea de moment amb dues persones 

que estan disposades: Lia Ximenes i Daniel Rus. 

 

10. Altres qüestions d’interès 

No n’hi ha cap. 

 

11. Precs i preguntes 

En Lluís Mas demana sobre el PAM, si serà un procés participatiu que anirà al 

Consell de la Vila. En Guillem li respon que ara s’ha creat una comissió política per 

definir l’estructura del PAM.  

 

No havent-hi més assumptes a tractar, es tanca la sessió per ordre del Sr. 

president, essent les 21,20 h , en lloc i data a dalt indicats, de tot el que com a 

Secretària delegada certifico. 

 

El  president      La secretària delegada 

 

 

 

 

Eudald Calvo Català     Carme Ruano de la Torre 

 


